



CONFIDENTIAL

OTTAWA, January 30, 1990
File No.:

CIRCULAR DOCUMENT

Admin. No. 4/90 (MIT)

COMSEC

Communications Electronic Security is defined as the doctrine required, and the technical, operational and physical means employed for the protection of classified information transmitted by electrical means. COMSEC includes emission security (TEMPEST) which comprises all the measures necessary to prevent unauthorized access to information through the interception and analysis of compromising emanations from any equipment used to process classified information.

2. The Director of the Telecommunications Division, MIT, is the COMSEC Officer for External Affairs and International Trade Canada. MIT must be apprised of all matters which may have an impact on COMSEC. This includes but is not limited to:

FOR ACTION:

Deputy Ministers
Assistant Deputy Ministers
Directors General
Directors

FOR INFORMATION:

Heads of Missions

CONFIDENTIEL

OTTAWA, le 30 janvier 1990
No. de dossier:

CIRCULAIRE ADMINISTRATIVE

No. 4/90 (MIT)

COMSEC

La sécurité des communications électroniques se définit comme la doctrine requise et les moyens techniques, opérationnels et physiques employés pour protéger les renseignements classifiés transmis électriquement. Elle englobe la sécurité des rayonnements (TEMPEST), qui comprend toutes les mesures nécessaires pour empêcher que des personnes non autorisées aient accès à des renseignements classifiés en interceptant et en analysant des rayonnements compromettants provenant d'appareils utilisés pour traiter ces renseignements.

2. Le directeur de la Direction des télécommunications (MIT) est l'agent COMSEC aux Affaires extérieures et Commerce extérieur Canada. C'est pourquoi il faut informer MIT de toutes les questions pouvant se répercuter sur la sécurité des communications électroniques. Mentionnons entre autres:

.../2

POUR SUITE À DONNER:

Sous-ministres
Sous-ministres adjoints
Directeurs généraux
Directeurs

À TITRE D' INFORMATION:

Chefs de mission